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Protokół 
z XVI  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 31 stycznia 2012r. w godz.  od 9.00 do 11.30  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
14 radnych. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i wójta czy 

wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 
Wójt Gminy – proszę o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

kościele p. w. Wszystkich Świętych w Wysinie, zabytku wpisanego do rejestru zabytków. 

Radni 14 głosami „za” wprowadzili proponowany przez Wójta projekt uchwały. 
 
Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 

 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 

Proponowany porządek sesji: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchylenia Uchwały Nr XI/50/2007 Rady Gminy Liniewo z dnia 26 
września 2007r., 

b) ustalenia zasad dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Liniewo na 2012 
rok, 

c) przyjęcia „Programu naprawczego Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Lubieszynie”, 

d) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, 
e) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy kościele p. w. Wszystkich Świętych w Wysinie, zabytku 
wpisanego do rejestru zabytków, 

f) zmian w budżecie gminy. 
7. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
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8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Zakończenie sesji. 

 
Ad.3 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 

uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu. 
 

Ad. 4 
Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym 
 
Ad.5  
Interpelacje i wnioski radnych: 

 
Ryszard Kruszyński – jak przebiega komunalizacja drogi Liniewo – Liniewskie Góry? 
- jak  posunęło się dalej z wiatrakami? 
- na jakim etapie jest żwirownia w Lubieszynie? 
- prośba mieszkańców, aby od strony GOKSiR postawić znak „zakaz parkowania”, 
ponieważ samochody stoją aż do kiosku. 
 
Jerzy Czapiewski – od jesieni leżą 3 słupy od telefonów, już następne chylą się ku ziemi i 
nikt się tym nie interesuje, 
- sprawa zakrętu w Dece została przesunięta w drugim półroczu z powodu braku 
pieniędzy, zostało to obiecanie i ciekawe kiedy dojdzie do realizacji. 
 
Tadeusz Borkowski – trzeba zwrócić uwagę na kąpielisko w Orlu, są tam dziury. 
- trzeba porozmawiać z kierownikiem ośrodka zdrowia, mamy ten ośrodek zdrowia a nie 
mamy dostępu do usług. 
 
Stanisław Burek – na drodze wojewódzkiej Lubieszyn – Płachty są głębokie dziury, nie ma 
warunków, aby je naprawić, ale musi to być zrobione, 
- posypało trochę śniegiem na drodze z Lubieszyna do Lubieszynka i samochody 
przejeżdżając zrobiły przez  środek  garb i teraz podwoziami haczą, trzeba by było 
wyrównać ten garb. 
 
Marcin Łankowski – czy ustalono już dzierżawcę jeziora w Liniewie? 
- mieszkańcy ulicy dworcowej zapytują się o możliwość modernizacji lub wymiany 
chodnika na ich ulicy, 
- czy hol GOKSiR odjęty jest ustawą o zakazie palenia w miejscach publicznych? 
 
Benedykt Knitter – czy oczyszczalnie w Orlu pracuje w sobotę? Bo skarżą się że nie ma 
możliwości zrzutu ścieków. 
 
Sławomir Zabrocki – czy byłaby możliwość wycięcia krzewów na drodze Wysin – Nowy 
Wiec od Państwa Myszkier do Państwa Pysznik, ponieważ nie można tam przejechać 
ciężkim sprzętem. 
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Jerzy Bałachowski – samochód odśnieżający na drogach powiatowych z Wysina wyjeżdża 
do Chrztowa, a powinien najpierw odśnieżyć drogę do Starego Wieca i Chróstów 
Wysińskich, 
- będzie w naszej gminie duża inwestycja trzeba porozmawiać z wykonawcą, aby zatrudnił 
mieszkańców naszej gminy do pracy przy budowie kanalizacji. 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a) uchylenia Uchwały Nr XI/50/2007 Rady Gminy Liniewo z dnia 26 września 2007r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 12 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
b) ustalenia zasad dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Liniewo na 2012 rok 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 12 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
c) przyjęcia „Programu naprawczego Środowiskowego Domu Samopomocy w 
Lubieszynie” 
 
Stanisław Burek -  rozmawialiśmy na ten temat na komisji, potem byłem zobaczyć na tym 
obiekcie jest tam coraz bardziej tłoczno, ale moim zdaniem są tam  również takie osoby, 
które mogłyby spokojnie zapracować na siebie. 
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Wojciech Prądziński – czy inne gminy maja jakiś wkład w utrzymanie środowiskowego 
domu? 
 
Barbara Okrój – ten program naprawczy wszedł w związku ze zmianą prawa. Jest to 
zadanie zlecone i nie ma przewidzianego udziału środków własnych gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jeszcze jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli więcej żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 
d) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
e) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 
kościele p. w. Wszystkich Świętych w Wysinie, zabytku wpisanego do rejestru zabytków 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
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Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 

 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
f) zmian w budżecie gminy 

 
Pani Skarbnik omówiła zmiany w budżecie gminy na 2012 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
Ad.7 

Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 
Wójt – chciałbym podziękować p. Gabrieli Borowickiej za organizację konferencji dla 
rolników,  
– samochody przed wejściem do GOKSiR – przyjmujemy tę informacje do wiadomości, 
- dziury na drodze wojewódzkiej – dziękujemy za takie uwagi są one ważne dla 
bezpieczeństwa mieszkańców, sprawę zgłosimy do ZDW, 
- odśnieżanie dróg powiatowych – za odśnieżanie dróg powiatowych odpowiedzialny 
jest ZDP, my nie możemy ingerować w ich dyspozycje, bo mają ustalony sposób działania, 
- chodnik ulica Dworcowa -  budżet został przyjęty i wszyscy go znamy, nie można 
wprowadzać nowych zadań w ciągu roku, znamy potrzeby i możemy to rozpatrzyć w 
dłuższej perspektywie czasu, 
- remont pomostu – zabezpieczymy materiał na ten remont, 
- NOZ w Lubieszynie – możemy przyjąć te problemy i sformułować je w wersji papierowej 
i przekazać kierownikowi NOZ w Lubieszynie. 
 
Przewodniczący – z NOZ robi się duży problem, nie chodzi tylko o dentystę, ale i o inne 
sprawy. 
 
Sekretarz – palenie na holu – przy obu wejściach do budynku wiszą tabliczki „ZAKAZ 
PALENIA”, również obejmują one zakaz palenia w holu GOKSiR, 
- proszę wnioski kierować do Wójta, a Wójt zdecyduje kto ma odpowiadać na nie, myślę tak 
będzie łatwiej. 
 
Piotr Piwowarczyk – komunalizacja drogi Liniewo – Liniewskie Góry – były uwagi do 
przedstawionych dokumentów, z PKS musieliśmy pobrać wyjaśnienie i przesłać do 
wojewody, 
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- wiatraki – do nas wpłynęły już wszystkie wydane pozwolenia, wiemy także że zostało 
złożone odwołanie do Wojewody, 
- żwirownia –inwestor złożył aneks do raportu oddziaływania na środowisko, został on 
przesłany do RDOŚ, 
- dzierżawa jeziora w Liniewie – dzierżawcą jeziora na następne 40 lat został p. 
Szczepański, przygotowuje się dopiero w temat gospodarowania jeziorem. 
 
Krystian Breski – słupy telefoniczne – proszę podać lokalizację takich słupów i 
wystosujemy do nich pismo, w przeszłości było już kilka takich pism i różnie było sprawy 
załatwiane, 
- zakręt w Dece – zostało to zapisane w tegorocznym budżecie, ale oficjalnie nie wiadomo 
kiedy to się rozpocznie, 
- dziury na drodze wojewódzkiej – głębokie dziury zostaną załatane dzisiaj albo jutro, 
reszta musi poczekać aż będzie lepsza pogoda, 
- garby śniegowe na drodze Lubieszyn – Lubieszynek – nie ma sensu czekać do sesji z 
takimi wnioskami proszę zadzwonić do referatu a my się tym zajmiemy, 
- godziny otwarcia oczyszczalni – oczyszczalnia jest Iśwara również w weekend, ale 
każdy kto chce dokonać zrzutu musi mieć ze sobą wąż, bo my nie możemy zostawić tam 
naszego, ponieważ może on zginąć, 
- wycięcie krzaków na drodze Wysin - Nowy Wiec – zostało to ujęte w naszych pracach i 
część już jest zrobiona.  
 
Ad.8 
Wolne głosy i wnioski 
 
Przedstawiciel firmy DAXA – jesteśmy firmą działającą na rynku od 17 lat od 2 lat 
zajmujemy się słupami. Proces odszkodowawczy trwa ok. roku czasu, 75% spraw 
wygrywamy. Dokumenty jakie trzeba do nas dostarczyć to kserokopia dowodu osobistego, 
mapy z narysowanymi słupami oraz wyciąg z ksiąg wieczystych. 
 
Stanisław Burek – jak jest kwota odszkodowania za 1 słup? 
 
Przedstawiciel DAXA -  kwoty są różne w zależności w jakim miejscu on stoi i jaki jest 
rodzaj słupa. 
 
Stanisław Burek – ile pobieracie prowizji za  od sprawę? 
 
Przedstawiciel DAXA – 20% + VAT od wygranej sprawy, nie pobieramy żadnych opłat, są 
firmy, które pobierają opłaty my pobieramy prowizje na samym końcu. 
 
Benedykt Knitter – od ilu lat kwalifikują się słupy? 
 
Przedstawiciel DAXA – kwalifikują się słupy do 30 lat, każda modyfikacja liczy się do 30 
lat wstecz, dokumenty na zaistnienie takiej modyfikacji są, ponieważ firma energetyczna 
musi je przechowywać. 
 
Krystian Breski – jak jest opłata jeśli takiej sprawy się nie wygra? 
 
Przedstawiciel DAXA – nie ma żadnej opłaty to jest nasze ryzyko. 
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Lech Żakowski – czy odszkodowanie dotyczy każdego słupa oddzielnie? 
 
Przedstawiciel DAXA – tak, za każdy slup jest oddzielna sprawa. 
 
Jerzy Bałachowski – kable są z drutu ale tak nisko wiszą, że nie idzie przejechać. 
 
Przedstawiciel DAXA – proszę złożyć wniosek my możemy dochodzić odszkodowania. 
 
Tadeusz Borkowski – czy wymagany jest plan zagospodarowania przestrzennego? 
 
 Przedstawiciel DAXA – nie jest to potrzebny dokument. 
 
Sławomir Zabrocki – czy jeżeli linie przechodzą przez las i zostały wycięte drzewa to 
można dochodzić odszkodowania?  
 
Przedstawiciel DAXA – nie można. 
 
Józef Moritz – czy może się gmina domagać odszkodowania za słupy uliczne. 
 
Przedstawiciel DAXA – nie może. 
 
Sławomir Zabrocki -  jeśli nie wiadomo kiedy była modernizacja, co wtedy? 
 
Przedstawiciel DAXA – my sprawdzamy czy nie minęło 30 od modernizacji, to jest 
przechowywane przez firmę stawiającą słupy. 
 
Jerzy Czapiewski – kładli światłowody, czy za to można dochodzić odszkodowania? 
 
Przedstawiciel DAXA – my nie zajmujemy się tym co znajduje się pod ziemią. 
 
Benedykt Knitter – najpierw słupy stały na polach potem kable zostały zakopane. 
 
Przedstawiciel DAXA – są na to dokumenty i można to sprawdzić. 
  
Pani Gabriela Borowicka podziękowała za pomoc w organizacji konferencji dla 

rolników, zaprosiła także wszystkich chętnych na szkolenie w sprawie stosowania 
środków ochrony roślin. 
 
Józef Moritz – przydałoby się dokończyć budowę chodnika w Garczynie. 
 
Wójt – znam problem, ale znajduje się ten odcinek chodnika w pasie drogi powiatowej i nie 
mamy w tym budżecie przeznaczone funduszy na ten cel. Gdyby stały wiatraki to z podatku 
możliwość byłaby inwestycji, ale jest to do zrobienia w tej kadencji. 
 
Henryk Peek – od jesieni zostały przekazane 3 interpelacje w sprawie lampy w 
Lubieszynki i nic się dzieje w tej sprawie. 
 
Wojciech Prądziński – po gospodarzach jeździ firma w sprawie badań łupków, ale nie 
wiadomo kto to. 
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Piotr Piwowarczyk – jest to inna firma do nas o pozwolenie zwróciła się GEOFIZTKA 
TORUŃ. Jeżeli będą jakieś problemy z firmami to proszę dzwonić do gminy. 
 
Sławomir Zabrocki – z GEOFIZYKĄ jest jasna sprawa, sołtys chodził z jej 
przedstawicielami do gospodarzy i podpisywali umowy. 
 
Wójt – proszę uważać na firmy, wszystko w granicach rozsądku. 
 
Jerzy Czapiewski – Pan Wójt obiecał mieszkańcom Deki położenie płyt, przydałoby się to 
zrobić, 
- ponownie wnioskuję o przełożenie lampy, 
- kiedy teren po byłym torowisku będzie sprzedany? 
 
Wójt- torowisko – trwają prace nad kolejką turystyczną nie będzie to za rok czy za dwa, 
ale są takie plany, 
- przełożenie lampy – w tym roku uporamy się z tym, 
- położenie płyt w Dece – nie odpowiem na to pytanie do końca, jak będę możliwości to 
będziemy działać. 
 
Stanisław Burek – samochody stojące przed GOKSiR to interesanci do GOPS i GOKSiR, 
- jak się ma sprawa boiska w Lubieszynie? 
- został złożony wniosek o wycięcie topól, rozmawiałem w sprawie wycięcia ich i koszt 
wyniósłby 20 000zł, rozmawiałem z osobą, która byłaby chętna wyciąć to na swój koszt. 
  
Wójt – boisko jest, jak pomożenie to wspólnie zrealizujemy to zadanie. 
 
Tadeusz Borkowski – na drodze z Orla do Chrztowa na wysokości suszarni na odcinku 20 
m zrobiły się garby, warto byłoby zainwestować. 
 
Wójt – jeżeli ma to być łatane to będzie efekt na krótki czas, trzeba tu dużej inwestycji. 
 
Skarbnik -  proszę aby sołtysi zrobi zebrania z radą Sołecką przygotowali plany finansowe 
tak, aby były dostarczone przed następną sesją. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 11.30 
 
 

 
 

  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 
Michalina Zielińska                                                                                                                                                  

                                                                                                        Wiesław Szarmach 
                                                                                              Przewodniczący Rady Gminy  
 


